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عکس نوشت

خبرگزاری ایسنا عکسی از حاشیه نشســت وزیر امور خارجه با رؤسای نمایندگی های خارجی مقیم تهران 
منتشــر کرده است. اینجا ستون عکس نوشت است و من هم چیزی از دیپلماسی نمی دانم. با این حال در 
چند روز گذشــته سیدعباس عراقچی آنقدر از این کشور به آن کشــور رفت و آنقدر در صدر اخبار بود که اگر 
کسی سعی بر ندیدن اش هم می کرد بالاخره یک جای کار گیر عراقچی می افتاد. این ها را گفتم که بگویم شاید از دیپلماسی چیزی ندانم اما می دانم، دوازده سفر 
خارجی در دو هفته و پیغام آوردن و پسغام بردن برای دوست و دشمن کاری است کارستان. عکس را که دیدم ناخودآگاه یاد پوستر مشهور سریال »پیکی بلایندرز« 
افتادم. وقتی به چهره مصمم عراقچی و خنده تلخی که گوشه لبش افتاده نگاه می کنم. وقتی نگاه خسته تخت روانچی و شانه های افتاده اش را می بینم. وقتی به 
چهره آرام بقایی دقیق می شوم، یاد روزهای رفته می افتم. یاد شب هایی که تا پاسی از شب در تحریریه می ماندیم که یکی از پله ها یا بالکن های هتل کوبورگ یا... 
خبر بیاورد. یاد روزهایی که سرمست امضای برجام بودیم. یاد روزهایی که قرار بود ناوگان هوایی مان تر و تازه شود. یاد شبی که مردک پریشان برجام را پاره کرد و... 
به عکس نگاه می کنم و پشت این چهره های خسته و چشم های مصمم مردانی را می بینم که هر چه در چنته داشتند را روی دایره ریخته اند. به عکس نگاه می کنم 

و فکر می کنم قصه نویس این روزهای ما حواسش بوده که آخر این داستان قرار است دست بالا با پیکی بلایندرزهای وطنی باشد. 
پینوشت: اگر سریال پیکی بلایندرز را دیده اید که می دانید درباره چه حرف می زنم اما اگر ندیده اید خوش به سعادت تان، چراکه می توانید در این شب های 

بلند پائیز بنشینید و غرق در یک قصه جذاب و تصویری درجه یک شوید. 

درباره عکسی از وزیر امور خارجه و همکارانش

پیکی بلایندرز های وطنی
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آن، کمک همه است. ما مشکل زیادی در ناترازی ها مثل آب، برق، گاز و پول داریم 
و حل این مشکلات باید با مداخله علمی و کارشناسی با کمک علم و سیاست و 
دانشگاه صورت گیرد. رئیس جمهور با تاکید بر اینکه قبل از هرگونه مداخله باید 
از عدم لطمه خوردن گروه هایی از جامعه اطمینان حاصل کرد، افزود: ما قبل از 
هرگونه مداخله باید گروهی را که ممکن است از آن مداخله آسیب ببیند، درنظر 
بگیریم. از ســوی دیگر نباید اجازه دهیم ناتــرازی در حوزه برق و گاز باعث ایجاد 

مشکلات ساختاری در صنعت شود.

اظهارنظر درباره یارانه بنزین �
به گزارش ایســنا، مسعود پزشکیان در حاشیه حضور خود در صحن علنی، در 
پاسخ به پرسشی در خصوص وضعیت یارانه  سوخت در سال آینده اظهار کرد: اگر 
قرار است یارانه بدهیم، باید به همه بدهیم و باید با مجلس و کارشناسان تفاهم کرد 
تا عدالت برقرار شــود در غیر این صورت باید به عده ای یارانه بدهیم و یک عده هم 
فقــر و گرفتاری را به خاطر گرانی ها تحمل کنند. وی ادامــه داد: اگر ارز را برداریم و 
به آن بدهیم، نمی توانیم پول بازنشسته، گندمکار یا مابه  التفاوت حقوق را بدهیم یا 
حقوق ها را پایین بدهیم.  ما حق مردم را باید بدهیم. اگر قرار اســت یارانه بنزین را 
بدهیم، باید عادلانه و به همه بدهیم نه اینکه من اگر ۴ ماشین دارم به من یارانه بدهند 

ولی آنکه ماشین ندارد، هزینه آن یارانه را بپردازد. باید آن کسی که  ندارد را ببینیم.

 همکاری دولت و مجلس برای رفع اشکالات بودجه �
محمدباقــرقالیبــاف،رئیــسمجلــس در این جلســه گفــت: برخی از 
اقداماتی که دولت در لایحه بودجه سال آینده انجام داده، ارزشمند است. مانند 
شفاف سازی بودجه، جامعیت و یکپارچگی بودجه، نبود بیش برآوردی در بودجه، 
وجــود اصلاحات تدریجــی، اصلاح اعداد از جمله ویژگی های بودجه اســت که 
جای قدردانی دارد. به گزارش ایرنا، رئیس مجلس شــورای اســلامی یادآور شد: 
اما براســاس برنامه هفتم توســعه، بودجه نسبت به رشــد اقتصادی، ابهام دارد. 
همچنین درباره تورم، نرخ ســود بانک ها و تطیبق با برنامه هفتم توسعه در لایحه 
بودجه اشکالاتی وجود دارد که موضوعات مهمی است و این موضوعات در مرکز 
پژوهش های مجلس با حضور کارشناسان بررسی شده است. وی خاطرنشان کرد: 
معتقدم ســازمان برنامه و بودجه اشــکالات موجود در لایحه بودجه ۱۴۰۴ را وارد 
بداند و دولت در بررسی جزئیات همراه باشد و این اشکالات را در کمیسیون تلفیق 
بررسی و رفع کنیم و در ادامه دولت و مجلس با هم این مسائل را در شورای نگهبان، 

هیئت عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام پیگیری و حل کنند.  

لایحه بودجه براساس قانون برنامه هفتم اصلاح می شود �
غلامرضاتاجگردون،رئیسکمیسیونتلفیقبودجه در اظهاراتی گفت: لایحه 
بودجه ســال ۱۴۰۴ را براســاس اهداف برنامه هفتم همچون رسیدن به رشد هشت 
درصــدی و کاهش تورم اصلاح می کنیم. وی تصریح کــرد: تورم قیمت نخود و لوبیا 
نیســت، تورم آن است که به جای ۱۲ میلیارد دلار منابع دولت ۱۸ میلیارد دلار خرج 
کنیم که این شش میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی یا بانک مرکزی گرفته می شود 
و باید با واسطه ارز ۵۵ هزار تومانی را از بازار گرفته و به افرادی بدهیم تا کالایی با نرخ 

۴۲۰۰ تومانی و ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی به ما بدهند که همه اینها فشار و تورم است. 

نامه قالیباف به پزشکیان درباره حقوق بازنشستگان �
شب گذشته تسنیم گزارش داد که قالیباف مصوبه هیئت بررسی و تطبیق 
مصوبات دولت با قوانین را به رئیس جمهور ابلاغ کرده اســت که براســاس آن، 
بــا رأی ایــن هیئت جلوی تضعیف حقوق بازنشســتگان در مصوبــه مربوط به 
متناسب سازی گرفته شد. براساس مصوبه دولت در شهریور ۱۴۰3 برای اجرای 
قانون متناسب سازی حقوق بازنشستگان، دولت بنا داشت 9۰ درصد حقوق و 
فوق العاده های شــاغلان را پس از کسر حق بیمه و مالیات، برای بازنشستگان 
مشابه و هم تراز محاسبه کند اما هیئت بررسی و تطبیق مصوبات دولت با قوانین، 
بــا لغو این مصوبه تأکید کرده اســت که این اقدام غیرقانونی بوده و محاســبه 
9۰ درصد حقوق شــاغلان باید پیش از کســر حق بیمه و مالیات باشد، به این 
ترتیب با لغو مصوبه دولت سهم بازنشستگان از متناسب سازی حقوق، افزایش 

روزنامه نگار و عکاسقابل توجهی خواهد داشت.
امیر جدیدی

احمد عربانی

چهره روز

جلیلی از سایه در آمد
گروهخبر: حضور نامزد جناح تندرو در انتخابات ریاست جمهوری 
چهاردهم در ســالن کمیســیون اصــل 9۰ مجلس برای بررســی 
لایحه بودجه ۱۴۰۴، خبرســاز شــد. برخی این حضور را در ادامه 
فعالیت هــای جلیلــی تحت عنوان گفتمان دولت ســایه تفســیر 
می کنند. برخی دیگر این ســوال را مطرح می کردند که جلیلی به 
عنوان عضو مجمع تشــخیص مصلحت و شورایعالی امنیت ملی 
چه مسئولیتی در قبال بودجه کشور دارد که درمجلس حضور پیدا 
کرده است. عده ای به این مسئله پرداختند که برگزاری این جلسه 
در روزی که پزشکیان در مجلس حضور دارد، چه معنایی قرار است 
داشته باشد. رجانیوز – نزدیک به جبهه پایداری – در گزارش خود از 
صحبت های جلیلی، عنوان جلسه را »بررسی کلیات لایحه برنامه 
بودجه ۱۴۰۴در کمیســیون اصل نود مجلس شــورای اسلامی« 
و زمــان آن را سه شــنبه صبح اعــلام کرد. اما اعضای فراکســیون 
انقلاب اسلامی مجلس به رسانه ها گفتند که جلسه مربوط به این 
فراکسیون پارلمانی بوده و ارتباطی به کمیسیون اصل 9۰ نداشته 
اســت.  با توجه به حساسیت برانگیز بودن این حضور، رسانه ها به 
پیگیری مســئله پرداختند. حســن نتاج، نماینده بابل در مجلس 
درباره این حضور به ایسنا گفت: »امروز فراکسیون انقلاب اسلامی 
از آقای ســعید جلیلی دعوت کرد تا با حضور در فراکسیون به ارائه 
توضیحاتــی درباره بودجــه و نقاط ضعف و قوت آن بپــردازد. این 
جلســه در محل برگزاری جلسات کمیســیون اصل 9۰ برگزار شد 
لذا این جلسه، جلسه فراکسیون انقلاب اسلامی بوده و نه جلسه 
کمیسیون اصل 9۰. این جلسه صبح امروز ]مصاحبه مربوط به روز 
گذشته  است[ و پیش از آغاز جلسه علنی مجلس شورای اسلامی 
با حضــور تعداد محدودی از اعضای فراکســیون اســلامی برگزار 
شد.« حسنعلی اخلاقی امیری، نماینده نزدیک به جبهه پایداری 
ماجرای حضور جلیلی در جلسه را این طور برای خبرآنلاین مطرح 
کــرد: »بحث تخصصی بودجه اســت. با توجه بــه اینکه مجموعه 
ســعید جلیلی کار تحقیقاتــی انجــام داده بودند، لذا گزارشــی 
نســبت به بودجه و تطبیق آن با برنامه هفتم توسعه ارائه شد. این 
امر مرســومی اســت که مجموعه های مختلف در مورد بودجه کار 
می کنند لذا مجموعه جلیلی هم زحمت کشیده بود و این بررسی 
را انجام بودند.«  اما احد آزادی خواه، سخنگوی فراکسیون انقلاب 
اسلامی، برگزاری جلسه از سوی این تشکیلات پارلمانی را تکذیب 
کــرد. آزادی خواه به ایســنا گفــت: »تاکنون فراکســیون انقلاب 
اســلامی هیچ گونه جلســه ای درباره بودجه ۱۴۰۴ برگزار نکرده و 
اظهارنظرهای مطرح شده درست نیست. البته ممکن است برخی 
گروه ها و نمایندگان جلساتی به تشخیص خودشان تشکیل دهند 

که این مربوط به فراکسیون انقلاب اسلامی نیست.«
 

جلســه دو هفته قبل سازمان بازرســی ارتباط داد.« او با اشاره بر اینکه اعضای 
شــورای شــهر باید با عدالت و انصاف صحبت کنند، تاکید کرد: »کارهایی که 
باید در طول سه سال گذشته انجام می شد، اما نشد، هیچ ارتباطی به اشکالات 
حقوقی مصوبه شورای شــهر ندارد ما باید برای مردم درست و قانونی کار کرده 
و عقب ماندگی ها را جبران کنیم، اینکه بخواهیم دائماً افراد دیگر را متهم کنیم 

درست نیست، فرافکنی ها به دور از منطق، عقلانیت، انصاف و عدالت است.«
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران افزود: »سازمان بازرسی 
از کسانی که نسبت به لایحه خریدهای خارجی انتقاد داشتند دعوت کرده بود تا 
دلایل آنها را بشنود، فرمانداری تهران لایحه مذکور را به صورت مشروط به تصویب 
رســانده و اعلام داشــته در صورت تحقق شــروط، لایحه خرید از چین را تایید 
می کند البته ایرادات در هیئت حل اختلاف وزارت کشــور نیز در دست بررسی 
اســت. طبیعی اســت که وقتی مصوبه واجد ایرادی صادر شــود دستگاه های 

نظارتی آن را پیگیری می کنند.«
تشکری هاشمی درباره جزئیات ایرادات سازمان بازرسی کل کشور به مصوبه 

محمدرضا ثقفی

سازمان بازرسی کل کشــور به قرارداد ۲/۱ میلیارد یورویی ورود پیدا کرد. 
البته زاکانی در حیاط دولت در واکنش به ورود سازمان بازرسی تاکید کرد: 
»هیچ ابهامی وجود ندارد و شــفاف اســت. به ما هر چیزی منعکس شده 
پاسخ شان را داده ایم.«  اما سازمان بازرسی کل کشور در ۱6 مهر جلسه ای 
با حضور ۱۰ تن از اعضای شورای شهر تهران با موضوع »قرارداد ۲ میلیارد 
یورویی شــهرداری با چین« برگزار کرد. علیرضا زاکانی، شــهردار تهران و 
لطف الله فروزنده، معاون مالی و اقتصاد شهری شهرداری تهران و محسن 
هرمزی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران نیز دعوت بودند اما 
علیرضا زاکانی و لطف الله فروزنده در این جلسه حاضر نشدند و تنها محسن 
هرمزی به این جلسه رفت. محمدمهدی بلندیان، معاون سازمان بازرسی 
کل کشــور در این جلسه قاطع و محکم درباره ابهامات و مشکلات قرارداد 

شهرداری با چین صحبت کرد. پس از اظهارنظر زاکانی و دعوت از اعضای 
شــورای شهر تهران، ذبیح الله خدائیان، رئیس سازمان بازرسی کل کشور 
در نشست خبری خود درباره قرارداد ۲/۱ میلیارد یورویی شهرداری تهران 
با چین گفت: »مخالف ورود وســایل حمل و نقل عمومی برقی به کشــور 
نیســتیم. ما از ورود این وسایل نقلیه استقبال می کنیم. اما ابهاماتی برای 
ســازمان پیش آمده بود که از شهرداری تهران استعلام کردند. یکی از این 
ابهامات این است که زیرساخت استفاده از اتوبوس ها، ون، موتورسیکلت 
و تاکســی های برقی فراهم است؟ وزارت نیرو امکان تامین برق آن را دارد؟ 
در مکاتبات و جلســاتی که برگزار شده بخشی از ابهامات رفع شده است. 
امیدوارم با همکاری شهرداری هر چه سریعتر این ابهامات برطرف شود. اما 

اینطور نیست که ما کار را متوقف کرده باشیم.«

ماجرای جلسه سازمان بازرسی کل کشور

شورای شهر، گفت: »ســازمان بازرسی ایراد اشــکال قانون حداکثر ظرفیت 
استفاده از توان تولید داخل را به مصوبه شورای شهر گرفته و اعلام کرده ابتدا 
باید از توان داخل استفاده کرد و سپس خرید از خارج انجام شود. کارشناسان 
سازمان بازرسی معتقدند که قانون ترک تشریفات آیین و معاملات شهرداری 
تهران را نیز رعایت نکرده است. اگر تولیدکنندگان داخلی پاسخگو نبودند باید 
فراخوان بین المللی منتشــر شــود. اما در موضوع خرید ناوگان فراخوان زده 
نشده البته از برخی از شرکت ها قیمت ها گرفته شده اما این به معنای مفهوم 
تشریفات قانونی در آن بخشی که سازمان بازرسی ایراد گرفته نیست. سازمان 
بازرســی و هیئت حل اختلاف وزارت کشور در حال بررسی قرارداد هستند و 
امیدوار هســتیم تصمیمی که به نفع مردم شهر است گرفته شود.« او با اشاره 
به ایــرادی که به قــرارداد ۲/۱ میلیارد یوریی گرفته اســت، تاکید کرد: »چرا 
شهرداری تهران به جای آنکه نقش مدیریتی و نظارتی داشته باشد وارد تجارت 
خودرو، موتورسیکلت و اتوبوس شده است؟ مشخص نیست که کدام شرکت 

ایرانی قرار است خدمات پس از فروش تحت عنوان گارانتی را ارائه دهد.«
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